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1. Úvod 

Jednání zahájil Pavel Saic, přivítal přítomné, poděkoval za účast.  

Schválení programu 

Schválený program: 

1. Úvod 

2. Organizační záležitosti 

3. Prezentace projektu „Tenis dětem“ – nově zařazený bod 

4. Diskuze k náplni činnosti komise 

5. Plán práce komise 

2. Organizační záležitosti 

Pavel Saic seznámil členy komise se způsobem fungování komise a její náplní.   

Jednání bude svoláváno písemně prostřednictvím e-mailu. Součástí pozvánky bude odkaz na on-line 

připojení k jednání. Bude-li možno, bude preferována varianta setkání v sídle ČTS, kde bude možnost 

připojení on-line. Členové se jednání zúčastní buď osobně nebo on-line, a to dle svého uvážení.  

Materiály k projednání posílají členové komise na email: saic@email.cz , následně budou materiály 

rozeslány všem členům komise a umístěny do úložiště.  

Byly rozdány kontakty na členy komise. 

Zápisy z jednání budou uveřejňovány na webu ČTS. 

Pro projednávané materiály bude zřízeno úložiště, kam budou mít přístup členové komise pod heslem. 
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3. Prezentace projektu „Tenis dětem“ 

VV ČTS požádal TMK ČTS o stanovisko k prospěšnosti projektu Tenis dětem z hlediska trenérsko-

metodického pohledu. V této souvislosti požádali autoři projektu o možnost prezentace projektu členům 

komise.  

Prezentace proběhla v délce 30 minut. Projekt prezentovali: Ing. Ivan Polívka, Tomáš Trsek a Mgr. Ondřej 

Vaculík.  Následně byly zodpovězeny dotazy.  

Následně v rámci komise proběhla k projektu diskuze. 

Vojtěch Vágner (člen DR ČTS) – Nejprve vysvětlil TMK, proč na jednáni TMK je-z jeho pohledu je potřeba 

se na spolupráci s projektem "Tenis dětem“ dívat i úhlem pohledu finanční smysluplnosti, dodržení zásad 

účelnosti, hospodárnosti a efektivity. Nejdříve je potřeba si vůbec říci, zda takový projekt ČTS potřebuje, 

z pohledu člena DR by svaz měl mít nástroj pro náborovou činnost. V případě, kdy TMK bude souhlasit, 

že tento nástroj ČTS potřebuje, je nezbytné se dívat i na finanční stánky projektu. Je lepší projekt koupit 

(již hotový projekt s vychytanými mouchami) nebo vyvíjet nový systém? Z pohledu DR je určitě na místě 

se ptát, zda vývoj nového nebude několikanásobně dražší. Dále je potřeba zabývat se procesem získání 

takového projektu-je lepší ho odkoupit nebo si například část jen pronajmout? Co by ale TMK 

jednoznačně měla je oprostit se od toho, zda je to „Tenis dětem“ nebo jiný projekt a zabývat se zejména 

tím, zda tento nástroj chceme nebo ne a pokud ano, tak zda celý nebo jen některé části. Dále upozornil 

členy TMK na to, že je potřeba se dívat na tento projekt nejen pohledem velkých klubů, které nemají 

problém s růstem členské základny u mládeže, ale i optikou menších klubů, kteří bojují o každého nového 

člena. Co považuje za velmi nešťastné je, když klubům chodí faktury za projekt, který působí spíše svazově 

než od soukromého vlastníka, právě od soukromé společnosti.  

Miloslav Hlaváček (člen VV ČT) – projekt, pokud bude vyhodnocen jako vhodný, by měl být rozhodně pod 

svazem. Pro použití tohoto projektu v rámci celého svazu a pro všechny kluby, vyžaduje projekt 

rozsáhlejší revizi a změnu architektury. Například vazba na členskou základnu, migrace dat do IS ČTS 

případně další funkcionality. Měl by sloužit jako nástroj pro nábor členů do ČTS. Funkcionalita metodiky 

není potřebná. 

Jiří Zháněl – projekt pro mě představuje spoustu nesrozumitelností. Od roku 1998 existuje koncept ČTS 

mini a poté baby tenis. To běží plně po svazové linii. Představený projekt je pravděpodobně rozpracovaný 

švýcarský systém. Další model má ITF, Německo, Rakousko... Projekt poběží paralelně nebo odděleně se 

stávajícím konceptem ČTS? Nerozumím, co se od koncepce očekává.  

Filip Háva – náborová část je vynikající. Svaz by měl držet aplikaci z důvodu kvalitního nástroje pro nábor 

členů.  

František Ševčík – projekt, pokud bude fungovat, by měl fungovat pod svazem. Je to nástroj, jak se odlišit 

od ostatních sportů. 

Vladan Malkus – Lepší koupit levně Tenis dětem, než připravovat vlastní z nuly 

Jan Havel – Projekt je potřeba posoudit komplexně. Důležitá je i otázka návratnosti, i když tato otázka 

není v kompetenci TMK. 

Pavel Klimek – podporuji projekt, vidím ho jinak než dříve, sleduje zapojené děti, má potencionál k růstu. 

Projednávání bodu bylo přerušeno. Projednání doporučení bude pokračovat na příštím zasedán komise. 
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4. Diskuze k náplni činnosti komise 

Pavel Saic odkázal na statut komise, který definuje náplň a kompetence komise. Zejména pak články 3 a 

 4. 

Přítomní členové komise dostali prostor k prezentaci svého pohledu na činnost komise. Všichni členové 

komise se vyjádřili. 

Jan Pecha TMK by se měla zabývat vzděláváním trenérů, které má mít svaz plně ve své gesci. 
Vytvořit síť svých lektorů a podporovat jejich setkávání. 
Podporovat setkávání trenérů, jejich výměnu zkušeností a poskytovat jim informace. 
Vytvářet jednotnou strukturovanou doporučenou metodiku. 
Účast na mezinárodních seminářích a přenos informací českým trenérům. 
Češi mají výhodu vzorů a zázemí, využít těchto skutečností. 
Otázka k řešení: Co nejvíce dětí nebo vrcholovost? 

Pavel Klimek Souhlasí s výše uvedeným. 
Dnes se nikdo nezabývá metodikou dětí. 
Řešení problému, jak dostat děti do závodního tenisu. I z hlediska finanční 
náročnosti. 
Rychlé výkonnostní skoky nejsou dobré z hlediska optimálního vývoje hráčů a hráček 
v seniorním věku.  
Zaměřit se na ukázání cesty jak na to. Důležitá je podpora i méně majetných. 

Jan Havel Jsem Plzeňák, je to krajově slabší region. Doporučuji pomoc tenisově slabším 
regionům od velkých center. I ze slabších regionů jsou nadějní hráči a hráčky.  
Klást důraz na regionální solidaritu. 
Je potřeba analyzovat příčiny slabších výsledků v regionech zejména v parametru 
počtu hráčů a hráček.  

Vladan 
Malkus 

Zaměřit se na školení trenérů. 
Zavést kontrolní systém trenérů. Systém povinného doškolování.  
Souhlas s podporou regionů. 
Zaměřit se na nábory pro výkonnostní a vrcholový tenis. 
Připravit programy i pro děti co věnují výkonnostnímu tenisu  

František 
Ševčík 

Jsem z hokeje, v tenise působím od roku 2004, působím na tenise v Táboře. 
Dělám TMK jihočeského svazu. 
Trápí nás závodní tenis, ubývají nám hráči a hráčky v TSM. 
Chceme koncepci vzdělávání trenérů. Vyzdvihujeme význam nově zřízených 
akademií. 
Jsem pro provázanost regionů, učit se od velkých klubů. 

Filip Háva Klíčové pro trenéry jsou semináře, doškolení, rekvalifikace. 
Povinné doškolování trenérů. 
(pozn. Pavel Saic – vzhledem k akreditaci kurzu trenéra II. třídy nelze držení licence 
podmiňovat dalším vzdělávání, licence je napořád)  
Nutnost pravidelně edukovat trenéry. 
Vybavit trenéry znalostí pravidel. 

Daniel Filjo Vše bylo řečeno. 
Evidence trenérů, vidět, jak se trenér doškoluje. 
Já sám mám zkušenost ze 3 velkých klubů, mám mezinárodní dosah, vydávám 
překlady knih, více jak 5 let vydávám metodiku, mohu nabídnout zkušenosti v této 
oblasti. Nabízím kontakty ze světa. 
Jako účelné vidím vydávat čtvrtletník pro rodiče a trenéry s metodickými tématy. 
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Důležité je sdílení zkušeností mezi trenéry. 
Souhlasím s podporou regionů. 
Zaměřit se na trenéry hobby hráčů, jak trénovat amatérské, rekreační hráče. 
Tenis přináší bonus celé společnosti. 

Jiří Zháněl Představil své působení v tenise v metodické oblasti. Ukázal již vydané metodické 
materiály.  
Vydali jsme 14 knížek, uspořádali 21 seminářů za účasti světových odborníků. 
Máme zkušenosti s pořádáním školení trenérů III. a II. třídy. 
 

 

Miloslav Hlaváček zdůraznil důležitost komisí obecně, je dobře, že došlo k obnovení činností komisí. Rád 

by, aby bylo pamatováno na pomoc menším oblastem, což bude ku prospěchu celého tenisu.  

Generální sekretář ČTS informoval o systému pro analýzu hry Wingfield. ČTS by v rámci investiční dotace 

od NSA měl obdržet finance na nákup tří kusů systému Wingfield, který monitoruje kurt a sbírá data typu 

rychlost úderů, místo dopadu, heatmapy atd. Systém bude dodán do 3 NTC a měl by sloužit pro analýzu 

tréninku hráčů a sběr dat, což by mělo vést k efektivnějšímu trénování."  

K informaci ^ se vyjádřili členové komise ve smyslu její podpory a upozornili, že každá takováto aplikace 

potřebuje někoho, kdo aplikaci ovládá, věnuje se jí a nese za její využitelnost odpovědnost. 

 Jan Pecha informoval o projektu ČOV, týkajícího se AI ve vrcholovém sportu. Cílem projektu ČOV 

vědecko-výzkumné podpory české sportovní reprezentace je vytvoření tzv. "Metodického AI asistenta“. 

Implementace AI do prostředí vrcholového sportu s cílem modernizace a inovace vrcholového sportu 

v ČR, která povede k výraznému zlepšení výkonnosti českých sportovců a posílení jejich 

konkurenceschopnosti na mezinárodní scéně. Jan Pecha požádal, zda by mohl být garantem za ČTS. 

Žádost bude tlumočena VV ČTS. 

Pavel Klimek položil otázku: Jaký dopad bude mít naše činnost (myšleno komise) na svaz? Odpověď: 

Komisi jsou svěřeny pravomoci podle Čl. 4   statutu komise. Zde je definováno o čem komise rozhoduje, 

co organizuje, doporučuje a co vydává. Komise je odborným orgánem ČTS. Předpokládá se, že v komisi 

proběhne prodiskutování problematiky a výstup bude předložen VV ČTS. Je předpoklad že, VV ČTS ve 

věcech svěřených komisi nebude činit vlastní přípravu materiálů a bude rozhodovat v duchu odborného 

výstupu komise. Ve věcech organizace, vydávání a rozhodování dle Čl. 4 odst. 1., 2. a 3. má komise 

autonomii, která může být omezena pouze nároky na rozpočet. (Pavel Saic)  

Pavel Saic přenesl dotaz z STK ČTS ohledně průniku mezi věkovými kategoriemi MŽ baby a mini. 

Odpověděl Jan Pecha: Nejsem pro a průnik mezi kategoriemi nedoporučuji. K bodu se komise vrátí na 

příštím jednání – rozdělení kompetencí a spolupráci mezi STK a TMK při organizací soutěží baby a mini. 

5. Plán práce komise 

Plán práce na rok 2025 se bude odvíjet od diskuze viz bod 4.  

V souladu s Čl. 6 odst. 2 statusu komise, komise  

a) vyzívá své členy, mají-li zájem, aby do 30.10.2024 vypracovali návrh požadavků na rozpočet 

komise roku 2025 s ohledem na činnost – organizace seminářů, školení, vydávání metodických 

materiálů, konkrétní účasti na mezinárodním semináři apod.  
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b) žádá své členy o předložení navrhovaného plánu práce na rok 2025, který reflektuje body 

uvedené v diskuzi k náplni činnosti a navrhovanou agendu k jednání.  

Ke konkretizaci plánu práce dojde na příštím jednání komise (20.11.2024). V mezidobí si členové komise 

připraví své body, které chtějí do plánu zařadit. Body zašlou nejpozději do 10.11.2024. 

Pavel Saic upozornil na nutnost pro rok 2025 

a) získat akreditace MŠMT pro rekvalifikační kurz trenér tenisu II. třídy. 

b) vytvořit učební plány a zahájit školení trenérů I. třídy 

6. Uložené úkoly: 

Úkol Uloženu komu Termín 
Podat návrh VV ČTS na ustanovení kontaktní osoby za ČTS 
pro projekt „Metodický AI asistent“. Navrhovaná osoba Jan 
Pecha. 

Pavel Saic dle VV ČTS 

Zjistit podmínky akreditace „Trenér tenisu II. třídy ČTS“ Pavel Saic nejbližší možný 
Návrh požadavků na rozpočet Členové komise 30.10.2024 
Návrh bodů a aktivit k zařazení do plánu práce na rok 2025 Členové komise 10.11.2024 

Úkoly mající formu písemného materiálu se posílají na adres: saic@email.cz . 

7. Termín příštího jednání 

Termín příštího jednání je stanoven na 20.11. v 10,00 v sídle ČTS. Předpoklad delšího jednání z důvodu 

množství projednávaných bodů. 

 


